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REVISTA PRESEI 
 

 Sanitas a trimis o petiție PE prin care cere o singură formă de învățământ a asistenților medicali 
Reprezentanţii Sanitas au anunțat, joi, că au transmis o petiţie, semnată de 20.000 de persoane, Parlamentului 
European prin care solicită existenţa unei singure forme de învăţământ pentru asistenţii medicali, scrie Mediafax. 
“Există o serie întreagă de probleme şi toarte afectează siguranţa pacientului. (...) De la calitatea pregătirii 
profesionale care din păcate s-a degradat până la faptul că atribuţiile şi competenţele asistenţilor medicali nu sunt 
bine stabilite, până la faptul că avem două sisteme de învăţământ pentru aceeaşi profesie, până la faptul că 
modul în care se stabilesc sarcinile şi modul în care se distribuie volumul de muncă a asistenţilor medicali nu se 
face pe criterii medicale, ci pe criterii administrative, pe număr de paturi, nu pe gradul de dependenţă al 
pacientului”, a spus, joi, preşedintele Autorităţii Naţionale de Management a Calităţii în Sănătate, Vasile Cepoi, în 
cadrul conferinţei Internaţionale a Ordinului Asistenților Medicali Generaliști, Moașelor și Asistenților Medicali din 
România. 
De asemenea, Cepoi mai precizează că infirmierele nu au pregătire corespunzătoare. 
“Un alt aspect este că deşi echipa de îngrijire este formată din asistent medical şi infirmieră, infirmiera este o 
persoană fără pregătire corespunzătoare. Pregătirea infirmierei se face printr-un curs de câteva săptămâni la 
direcţia sanitară, nu există nicio certificare a absolvirii acelui curs, o recunoaştere a profesiei de infirmier şi cu 
toate aceste se reflectă şi în calitatea serviciilor medicale. (...) În urma evaluării spitalelor în vederea acreditării am 
constatat că modalitatea prin care volumul de activitate se distribuie pe asistent medical se face pe criterii 
administrative, adică în funcţie de numărul de paturi şi nu de gradul de dependenţă a pacientului aşa cum 
recomandă standardele elaborate de noi şi adoptate la nivel naţional”, a mai adăugat Vasile Cepoi. 
Preşedintele Federaţiei Sanitas Bucureşti, Viorel Huşanu, susţine că asistenţii medicali trebuie să aibă aceeaşi 
pregătire, dar şi acelaşi salariu. 
“În prezent, în România, lucrează ca asistenţi medicali salariaţi cu diferite forme de pregătire: liceu sanitar, şcoala 
tehnică sanitară, şcoala profesională, şcoala postliceală, facultate, mai sunt şi asistenţi care au prins şcoala veche 
sanitară. Sunt diverse forme şi defapt toţi fac acelaşi lucru, în schimb salarizarea este diferită. De câţiva ani 
Sindicatele au încercat să echivaleze sau să uniformizeze studiile. S-a ajuns la modificarea legii învăţământului 
care permite transferul de credit, dar defapt nu s-a întâmplat nimic”, a declarat preşedintele SANITAS Bucureşti, 
Viorel Huşanu. 
Huşanu susţine că a trimis o petiţie Parlamentului European, semnată de 20.000 de persoane, prin care solicită o 
singură formă de pregătire pentru asistenţii medicali, iar pe 9 octombrie va susţine petiţia în faţa oficialilor 
europeni. 
“În numele Sanitas Bucureşti am strâns peste 20.000 de semnături şi am depus o petiţie la Parlamentul European. 
(...) În calitate de reprezentant al Sanitas Bucureşti am fost invitat să susţin această petiţie care probabil se va 
finaliza cu o rezoluţie şi este important că Parlamentul European va impune României o anumită linie pe care să o 
respecte. (...) Avem două variante propuse către Parlamentul European. Prima este să tragă linie, adică indiferent 
de forma de pregătire pe care o are în prezent, să ai titlul de asistent să ai acelaşi salariu. A doua variantă este ca 
în viitor să existe o singură formă de pregătire pentru asistenţii medicali. (...) Fişa de post este aceeaşi indiferent 
dacă ei au şcoala postliceală sau studii superioare, nu e normal să fie aşa şi să fie diferenţe salariale foarte mari”, a 
mai adăugat Viorel Huşanu. 
Totodată, Huşanu a mai spus că salariul asistenţilor medicali, biologilor şi personalului TESA este în continuare 
unul mic. 
“Această Lege a salarizării ne-a dezbinat. Există o discrepanţă nu doar între medici şi asistenţi, dar şi între medici, 
asistenţi şi restul lumii, să nu uităm că există farmacişti, biologi, personal TESA. (...) Aceştia în continuare sunt 
nemulţumiţi şi sunt pe bună dreptate. Ei au rămas pe un salariu minim pe economie, în timp ce salariul medicilor 
a crescut. Asistentul nu are salariul la care a sperat”, a mai adăugat Viorel Huşanu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Klaus Iohannis: Modificările Codurilor favorizează politicienii cu dosare penale 
Preşedintele Klaus Iohannis le-a spus, joi, membrilor Comisiei de la Veneţia că modificările codurilor penale 
diminuează predictibilitatea şi dezechilibrează sistemul judiciar, unul dintre efectele vizate fiind tocmai 
favorizarea unor politicieni cu dosare penale. 
”Preşedintele României, Klaus Iohannis, a primit joi, delegaţia Comisiei Europene pentru Democraţie prin Drept a 
Consiliului Europei (Comisia de la Veneţia). Întâlnirea a avut loc în cadrul pregătirii avizului Comisiei cu privire la 
recentele modificări ale Codului penal şi ale Codului de procedură penală adoptate de către Parlamentul României. 
În acest caz, Comisia de la Veneţia a fost sesizată de către Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei”, se arată 
într-un comunicat de presă al Administraţiei Prezidenţiale. 
Potrivit sursei citate, în cadrul discuţiilor cu membrii delegaţiei Comisiei de la Veneţia, preşedintele României a 
apreciat expertiza tehnică a acestui organism, precum şi importanţa opiniilor exprimate de acesta atât în privinţa 
legilor justiţiei, cât şi a Codului penal şi, respectiv, a Codului de procedură penală. 
”Preşedintele Klaus Iohannis a reiterat, în cadrul discuţiilor, principalele probleme ridicate de noua formă a 
legislaţiei penale, aşa cum a fost votată de către Parlament. În acest context, Preşedintele României a arătat că 
modificările codurilor penale diminuează predictibilitatea şi dezechilibrează sistemul judiciar, unul dintre efectele 
vizate fiind tocmai favorizarea unor politicieni cu dosare penale. Preşedintele Klaus Iohannis a susţinut că este 
inacceptabilă distrugerea coerenţei legislative. De asemenea, Preşedintele României a subliniat că modificările 
propuse de actuala majoritate parlamentară riscă să compromită efortul de consolidare a sistemului judiciar din 
ultimii ani”, se mai arată în comunicatul remis MEDIAFAX. 
Preşedintele Klaus Iohannis a evidenţiat, potrivit comunicatului, implicarea şi sprijinul experţilor Comisiei de la 
Veneţia care au rolul de a ajuta România să aibă o legislaţie performantă şi modernă. 
”Cu prilejul acestei întâlniri, membrii delegaţiei au menţionat că opinia Comisiei de la Veneţia în ceea ce priveşte 
modificarea Codului Penal şi Codului de Procedură Penală urmează a fi adoptată în cadrul Sesiunii Plenare din 19-
20 octombrie 2018”, se mai menţionează în comunicatul Preşedinţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Membrii CSM s-au întâlnit cu delegaţia Comisiei de la Veneţia. Au fost discutate codurile penale 
Membrii Consiliului Superior al Magistraturii s-au întâlnit, joi, cu delegaţia Comisiei de la Veneţia, în cadrul 
discuţiei fiind abordate aspecte ce vizează amendamentele codurilor penale, informează CSM. 
„În data de 13 septembrie 2018, membrii Consiliului Superior al Magistraturii au avut o întrevedere, la sediul 
Consiliului, cu membrii delegaţiei Comisiei de la Veneţia, compusă din: Alexander Baramidze (Georgia), Martin 
Kuijer (Olanda), Guido Neppi Modona (Italia), Marc Touillier (Franţa) - experţi; Thomas Markert, Artemiza Chisca 
(de la Secretariatul Comisiei). Subiectele abordate în cadrul discuţiei au vizat aspecte privitoare la 
amendamentele Codului penal şi ale Codului de procedură penală”, au precizat reprezentanţii CSM, printr-un 
comunicat de presă. 
Tot joi, şi ministrul Justiţiei s-a întâlnit cu membrii Comisiei de la Veneţia. 
Minstrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că discuţiile cu delegaţia Comisiei de la Veneţia, cu care s-a întâlnit joi 
dimineaţă, au vizat modificarea codurilor penale, precizând că în perioada 16-17 octombrie va participa la 
sesiunea plenară a Comisiei, în calitate de membru titular. 
"Comisia este în misiune de evaluare, discuţiile s-au purtat asupra proiectelor de lege pentru modificarea Codului 
Penal, Codului de Procedură Penală. Sigur, este contribuţia Ministerului Justiţiei privind transpunerea deciziilor 
Curţii Constituţionale, deciziile de admitere, deciziile interpretative, şi, de asemenea, pentru consolidarea 
prezumţiei de nevinovăţie şi confiscarea extinsă. După aceea, cunoaşteţi că proiectele au fost transmise prin 
Guvern la Parlament, Parlamentul le-a mai adăugat şi alte soluţii legislative şi acuma au fost adoptate. Proiectele 
de lege sunt la Curtea Constituţională, care le va dezbate pe data de 17 septembrie. Am explicat câteva dintre 
soluţiile adoptate. Pe 16-17 ocotombrie, va avea loc sesiunea plenară a Comisiei de la Veneţia, voi participa în 
calitate de membru titular al Comisiei de la Veneţia", a declarat Tudorel Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Cum a fost atmosfera la "confruntarea" Comisiei Iordache cu delegaţia Comisiei de la Veneţia. Stelian Ion: Nu 
credeam să văd o atitudine atât de ireverenţioasă 
Deputatul USR, Stelian Ion, a declarat joi, că membrii PSD din Comisia specială pentru modificarea legilor Justiţiei 
au avut o atitudine „ireverenţioasă” la adresa reprezentanţilor Comisiei de la Veneţia, criticând dur raportul 
preliminar trimis de experţi privind legile justiţiei. 
„La partea finală a acestei discuţii, pe mine pur şi simplu m-a bulversat. Nu credeam să văd la o astfel de întâlnire 
o atitudine atât de ireverenţioasă la adresa membrilor comisiei, în sensul în care reprezentanţii Puterii au criticat 
foarte dur raportul preliminar al Comisiei de la Veneţia cu privire la legile justiţiei. Aceştia nu şi-au ascuns 
dezamăgirea faţă de acel raport pe care l-au numit subiectiv şi au spus că există riscul ca în cazul în care Comisia 
de la Veneţia nu-şi va veni în fire, între ghilimele, şi nu vor da un raport final pe placul dumnealor, aş spune eu, 
Comisia de la Veneţia îşi va pierde credibilitatea. Un astfel de dialog cu o instituţie atât de importantă recunoscută 
pe deplin la nivel european şi mondial este inacceptabil. Aceasta este atitudinea PSD faţă de Europa şi faţă de 
organismele europene şi faţă de democraţia în general, pentru că este o comisie care apără democraţia prin drept. 
Iată care este opinia reală a PSD faţă de democraţie”, a afirmat Stelian Ion, membru în Comisia Iordache, după 
întâlnirea cu experţii Comisiei de la Veneţia. 
Şi senatorul PNL, Iulia Scântei a declarat că experţii Comisiei de la Veneţia sunt îngrijoraţi cu privire la modificările 
aduse Codului penal şi Codului de procedură penală, precum şi cu privire la efectele pe care le va genera noua 
politică penală. 
„Am avut o întâlnire cu reprezentanţii Comisiei de la Veneţia, care sunt într-o vizită de lucru anterior formulării 
raportului cu privire la sesizarea adresată de PNL, cât şi de preşedintele României cu privire la modificările aduse 
Codului Penal şi Codului de Procedură Penală. Personal, pe mine m-a bucurat această întrevedere, pentru că am 
văzut nişte reprezentanţi ai Comisiei de la Veneţia care au citit sesizările, care ştiu nu doar numărul, ci şi conţinutul 
amendamentelor transmise, care cunosc în detaliu parcursul legislativ al acestor modificări legislative şi care sunt 
îngrijoraţi dacă toate aceste modificări legislative au fost făcute în temeiul unor studii de impact cu privire la 
efectele pe care le va genera noua politică penală reformată în România şi care vor fi consecinţele în privinţa 
dosarelor aflate în prezent pe rolul instanţelor judecătoreşti sau pe rolul organelor de urmărire penală, inclusiv 
care va fi soarta acelor dosare penale în care s-au pronunţat hotărâri judecătoreşti definitive”, a afirmat senatorul 
liberal după întâlnirea cu experţii Comisiei de la Veneţia. 
Preşedintele Comisiei speciale pentru modificarea legilor Justiţiei, Florin Iordache, a declarat joi, după 
întrevederea cu reprezentanţii Comisiei de la Veneţia, că au discutat despre Codul penal şi Codul de procedură 
penală şi despre protocoale, însă mai mult au vorbit parlamentarii români. 
„A fost o dezbatere destul de bună în care mai mult am vorbit noi. Eu mă aşteptam că vor fi nişte întrebări 
punctuale şi asta am solicitat reprezentanţilor comisiei de la Veneţia să aflăm anumite nelinişti sau anumite 
puncte care în cele două legi. Este vorba de Codul penal şi Codul de procedură penală. Din păcate dumnealor ne-
au ascultat pe noi. Au fost aceleaşi dezbateri pe care voi le ştiţi, în care fiecare partid politic sau fiecare grupare a 
susţinut de ce trebuiau modificate. Punctul nostru de vedere a fost acela că cele două legi au fost modificate în 
primul rând datorită deciziilor CCR care trebuiau transpuse poate mai demult în legislaţie, datorită celor câteva 
directive europene care trebuiau transpuse; discutăm de prezumţia de nevinovăţie, de confiscarea extinsă şi 
celelalte pe care deja le ştiţi. Fără îndoială fiecare grup parlamentar a susţinut ideea de ce trebuiau modificate sau 
de ce nu trenuiau modificate. Singura concluzie pe care am auzit-o de la dumnealor a fost exprimată de secretarul 
Comisiei de la Veneţia. Dumnealui a spus un lucru evident, pe care îl ştiam şi noi, acela că toate deciziire CCR 
trebuiesc transpuse”, a afirmat preşedintele Comisiei speciale pentru modificarea legilor Justiţiei, Florin Iordache, 
după întâlnirea cu reprezentanţii Comisiei de la Veneţia joi la Parlament. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Date strânse de delegaţia Comisiei de la Veneţia. Discuţii despre modificările la Codurile penale, la Parchetul 
general 
Conducerea Parchetului General se va întâlni, vineri dimineaţă, cu membrii Comisiei de la Veneţia, care se află în 
aceste zile în Bucureşti pentru a discuta cu autorităţile despre modificările Codurilor penale. 
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Conducerea Parchetului General se va întâlni, vineri dimineaţă, începând cu ora 9:00, cu delegaţia Comisiei de la 
Veneţia. 
În cursul zilei de joi, membrii Comisiei de la Veneţia s-au întâlnit cu preşedintele Klaus Iohannis, cu membrii CSM, 
cu ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, dar şi cu membri ai Comisiei speciale pentru Legile Justiţiei. 
„O delegaţie a Comisie de la Veneţia va efectua o vizită în România, în cadrul acţiunilor de pregătire a avizului 
referitor la recentele amendamente la Codul Penal şi la Codul de procedură penală, adoptate de către Parlamentul 
României. Avizul a fost solicitat de către Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei. Delegaţia va purta discuţii 
cu preşedintele României, ministrul Justiţiei, reprezentanţi ai Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, Parchetului 
General, Direcţiei Naţională Anticorupţie (DNA), Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate 
Organizată şi Terorism (DIICOT), Consiliului Superior al Magistraturii, Parlamentului, inclusiv ai Comisie speciale 
pentru Legile Justiţiei, asociaţii de judecători şi procurori şi organizaţii ale societăţii civile", se arată în anunţul 
publicat, miercuri, pe site-ul Comisiei de la Veneţia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Justiţiei a anunţat propunerea din partea României pentru funcţia de judecător la Tribunalul 
Uniunii Europene 
Mirela Stancu a fost propusă de Ministerul Justiţiei pentru a ocupa din partea României funcţia de judecător la 
Tribunalul Uniunii Europene, potrivit unui anunţ al Ministerului Justiţiei. 
"Comisia de selecţie pentru desemnarea candidatului României pentru funcţia de judecător la Tribunalul Uniunii 
Europene s-a întrunit în perioada 11-12 septembrie 2018 la sediul Ministerului Justiţiei, în vederea intervievării 
candidaţilor. În conformitate cu dispoziţiile art. 6 alin.(1) din Procedură, membrii comisiei de selecţie au decis, pe 
baza punctajelor obţinute de candidaţi la proba interviului, astfel: Nominalizarea doamnei STANCU Mirela pentru 
funcţia de judecător la Tribunalul Uniunii Europene", potriivit unui anunţ al Minsiterului Justiţiei, postat pe site. 
Totodată, ministerul are şi două propuneri de rezervă, respectiv Irina Zlătescu şi Mircea Criste. Aceste propneri 
urmează să fie comunicate Guvernului, spre aprobare. 
Cei 18 candidaţi în numele României pentru funcţia de judecător la Tribunalul Uniunii Europene au fost Cristiana 
Georgeta Budileanu, Diana Magdalena Bulancea, Cristina Butacu, Mircea Criste, Andreia Liana Constanda, Camelia 
Lilieana Gheorghiu, Laura Mihaela Ivanovici, Constantin Virgil Ivan-Cucu, Claudia Jderu, Ioana Andreea Mareş, 
Petre Matei, Valentin Mircea, Ionel Olteanu, Răzvan Horaţiu Radu, Mirela Stancu, Ecaterina Raluca Toma, Elena 
Diana Ungureanu, Irina Zlătescu. 
Ministerul Justiţiei a lansat, la începutul lunii august, procedura de selecţie a judecătorului ce va reprezenta 
România la Tribunalul Uniunii Europene, candidaţii urmând a susţine un interviu în faţa comisiei prezidate de 
Tudorel Toader. Pentru a fi eligibili, candidaţii trebuie să dovedească şi că nu sunt agenţi acoperiţi. 
"Poate fi desemnată candidat al României pentru funcţia de judecător la Tribunal persoana care oferă depline 
garanţii de independenţă şi care are capacitatea cerută pentru exercitarea unor înalte funcţii jurisdicţionale”, se 
arată în anunţul publicat pe site-ul Ministerului Justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Adina Florea, la şefia DNA: Nu exclud ca dosarele care vizează magistraţi să reprezinte o formă de şantaj/ Ce 
spune despre acţiunea de "decapare instituţională" 
Adina Florea, propunerea ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, pentru şefia DNA, a răspuns, în exclusivitate pentru 
MEDIAFAX, întrebărilor legate de dosarele penale în care sunt implicaţi magistraţi, dar şi cum vede "decaparea 
instituţională", de care vorbea Laura Codruţa Kovesi în mandatul său. 
"Activitatea desfăşurată de procurori, implicit activitatea de urmărire penală, este riguros reglementată de Legea 
304/2004 privind organizarea judiciară şi de Codul de procedură penală. Prin urmare, nu era şi nici nu este 
necesară vreo adăugire la lege prin încheierea unor protocoale", a declarat Adina Florea, în exclusivitate pentru 
MEDIAFAX, cu privire la rolul protocoalelor secrete încheiate între Serviciul Român de Informaţii şi Ministerul 
Public. 
Aceasta susţine că procurorii au obligaţia să aplice legea în cazul în care va fi emisă o ordonanţă de urgenţă care 
să permită revizuirea sentinţelor definitive date în baza protocoalelor secrete. 
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"Elaborarea unei asemenea ordonanţe este atributul guvernului iar procurorul are obligaţia de a aplica legea şi nu 
de a o comenta", a spus procurorul Florea, cu privire la oportunitatea unei astfel de ordonanţe. 
Totodată, Adina Florea nu exclude ca dosarele care vizează magistraţii să reprezinte o formă de şantaj. 
'Nu cunosc modul de sesizare în dosarele penale în care sunt vizaţi magistraţi. Nu exclud ca aceste dosare să 
reprezinte o formă de şantaj a magistraţilor cu atât mai mult cu cât denunţurile trebuie să îndeplinească rigorile 
impuse de Codul de procedură penală". 
Iar despre cauza care o viza şi care se afla pe rolul DNA, magistratul declară că: "Nu mi s-a comunicat de către 
Direcţia Naţională Anticorupţie nici un act de procedură şi nici o citaţie din cuprinsul cărora să rezulte că aş fi 
cercetată pentru săvârşirea vreunei infracţiuni. Singurul act comunicat a fost ordonanţa de infirmare, act care mi 
s-a comunicat de către Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi din cuprinsul căruia nu rezultă implicarea mea în 
săvârşirea vreunei fapte penale". 
Chestionată cu privire la acţiunea de "decapare instituţională", despre care vorbea fostul procuror şef al DNA, 
Laura Codruţa Kovesi în dosarul retrocedărilor de case, şi dacă aceasta a fost unul dintre scopurile greşite ale 
conducerii DNA, Adina Florea a afirmat: "Expresia „decaparea instituţiilor statului” nu este proprie limbajului pe 
care-l folosesc şi, prin urmare, nu sunt în măsură să ofer o definiţie a acestei expresii". 
Procurorul spune că pe Laura Codruţa Kovesi a cunoscut-o datorită funcţiei sale, iar ultima discuţie au avut-o în 
anul 2010. 
"În virtutea raporturilor instituţionale am cunoscut-o pe doamna procuror Laura Codruţa Koveşi atunci când se 
afla în exercitarea mandatului de procuror general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Ultima dată când am discutat cu doamna procuror general a fost cu prilejul şedinţei de bilanţ care s-a organizat la 
sediul Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Constanţa, în ziua de 26.02.2010. Doamna procuror general Laura 
Codruţa Koveşi a participat la această şedinţă de bilanţ, eu fiind procuror general delegat la Parchetul de pe lângă 
Curtea de Apel Constanţa şi, cu acest prilej, am avut o discuţie profesională. De la acea dată nu am mai comunicat 
cu doamna procuror", a afirmat procurorul Florea, pentru MEDIAFAX. 
Adina Florea, propusă de ministrul Justiţiei pentru şefia DNA, urmează să primească aviz consultativ din partea 
Consiliului Superior al Magistraturii. Declară că a fost opţiunea sa de a se înscrie doar la a doua sesiune de selecţie 
pentru conducerea DNA. 
"Am convingerea că secţia pentru procurori din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii va analiza cu 
obiectivitate şi imparţialitate propunerea formulată de Ministrul Justiţiei, domnul Tudorel Toader, cu atât mai 
mult cu cât Consiliul Superior al Magistraturii este garantul independenţei justiţiei", afirmă Adina Florea, cu privire 
la modalitatea în care va încerca să convingă procurorii CSM să de aviz pozitiv. 
Secţia pentru Procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a anunţat calendarul privind examinarea 
Adinei Florea la conducerea DNA, interviul în faţa Secţiei urmând a fi susţinut pe 27 septembrie, iar avizul să fie 
transmis ministerului Justiţiei pe 2 octombrie. 
Procurorul Adina Florea este propunerea ministrului Tudorel Toader pentru funcţia de şef al DNA, a anunţat, 
săptămâna trecută, ministerul Justiţiei. 
Adina Florea vine de la Parchetul Curţii de Apel Constanţa. Înainte de această funcţie, ea a fost prim-procuror al 
Parchetului de pe lângă Tribunalul Constanţa, şi procuror general adjunct al Parchetului de pe lângă Curtea de 
Apel Constanţa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Hellvig, audiat în Comisia SRI: Am comunicat şi despre PROTESTE/ Claudiu Manda: O informare a Serviciului 
viza posibile violenţe la miting. Un angajat se afla în Centrul de comandă în 10 august 
Directorul SRI, Eduard Hellvig, a declarat joi seara, după opt ore de audieri în comisia SRI, că a comunicat 
parlamentarilor poziţia sa cu privire la protocoale, dar a vorbit şi despre protestele din 10 august. 
"Am spus tot ce voiau să se ştie despre ele şi domnul Manda o să vă dea toate detaliile. Am speranţa că am fost 
extrem de coerent şi concis, astfel ca parlamentarii să fi înţeles ce le-am comunicat", a declarat Eduard Hellvig, la 
ieşire. 
Întrebat dacă a discutat şi despre protestele din 10 august, acesta a răspuns: "Am comunicat şi despre porteste, 
evident". 
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Eduard Hellvig a fost audiat timp de opt ore în comisia de control SRI. 
Preşedintele comisiei: O informare SRI viza posibile violenţe la mitingul din 10 august. Un angajat SRI, în Centrul 
de comandă 
Claudiu Manda, preşedintele Comisiei SRI, a declarat joi, după audierea directorului SRI Eduard Hellvig, că din 
discuţii a reieşit că a existat o informare a Serviciului care viza posibilitatea ca mitingul din 10 august să escaladeze 
şi a anunţat că un angajat SRI se afla în centrul de coordonare. 
"Din ce am înţeles, că vorbim de anchete ale instituţiilor de parchet şi nu putem detalia, am înţeles că una dintre 
informări viza posibilitatea ca la acest miting să escaladeze şi să apară violenţe. Prima notă trimisă către instituţii 
şi structuri în data de 9, după care au fost trimise şi în timp real (...) A fost un dialog permanent pe 10,11 şi pentru 
recunoaşterea celor care au fost acolo", a declarat Claudiu Manda, preşedintele Comisiei de control SRI. 
Manda a mai precizat că un reprezentat al SRI a fost în centrul de control pe perioada mitingului. 
"Au spus că au avut un reprezentant care a informat, că a existat o notă care a fost trimisă Jandarmeriei, şi înainte 
de eveniment şi după eveniment. Au vorbit cu persoane care au prejudiciat, au informat inclusiv DIICOT. Şi eu am 
primit o notă secretă în acest sens. Concluzia a fost este ca în perioada imediat următoare toate informările 
transmise beneficiarilor, inclusiv consilierul prezidenţial, să ne parvină şi nouă. Sigur că au fost informaţi că a 
existat acedt pericol de a excalada protestul şi să devină violent. A fost întrebat cu activiştii de la rezist. Aici 
conducerea SRI nu a vrut să detalieze. Nici noi, nu ştim dacă intră în zona cercetării penale. Am convenit că dacă 
vorbim despre o finanţare străină a unei organizaţii care vrea dărâmarea Guvernului, rămâne să ne dea o 
informare concretă", a mai spus Manda. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eduard Hellvig a dat explicaţii cu privire la protocolul secret din 2016 în faţa Comisiei SRI/ Manda: Serviciul 
mai are 337 de protocoale active. Nu există şi unele încheiate cu partide 
Preşedintele Comisiei de Control SRI, Claudiu Manda, a declarat joi că Eduard Hellvig, şeful Serviciului secret, a dat 
explicaţii, în cele opt ore de audieri, legat protocoale din 2016, unul secret şi unul nesecret, invocând necesitatea 
celui secret din cauza vidului legislativ. 
"Am avut o discuţie legată de cele două protocoale din decembrie 2016, cel secret şi cel nesecret. Au avut la bază 
OUG 6, care în opinia SRI presupunea două elemente. Ca pe vidul legislativ ca urmare a deciziei CCR, nu exista 
acea structură de interceptări care era la SRI. Cea de-a doua: de a defini organul de cercetare specială şi aici ne-a 
fost prezentat faptul că procedura e definită în Codul de procedură penală, că acesta a fost sensul şi că 
modificările aduse legislaţiei ca urmare a deciziei CCR, nu existra organ de cercetare specială penală. Spunea că e 
nevoie de acesta şi în ceea ce priveşte infracţiunile de terorism sau la adresa securităţii naţionale", a declarat 
Claudiu Manda, şeful Comisiei de Control SRI. 
"Au fost prezentat documentele din zona justiţiei. Conducerea doreşte să desecretizeze mare parte dintre 
acestea. Nu avem în acest moment concluzii. Au fost întrebări de la Comisie, cum au fost denunţate, au fost 
efecte. Conducerea SRI a invocat actele normative şi în afara de OUG 6 mai sunt două legi", a mai spus Manda. 
Protocolul încheiat în 2016 între PG şi SRI a ajuns în luna august, a acestui an, la opinia publică. O variantă 
nesecretă care a fost publicată pe site-ul Ministerului Public şi una secretă, ce a apărut câteva ore mai târziu, pe 
Facebook-ul lui Darius Vâlcov. Ambele au fost semnate în aceeaşi zi, chiar înainte de alegerile din 2016. În timp ce 
protocolul public era unul strict tehnic, realizat în baza legii, cel secret era o continuare a protocolului din 2009. 
"Conducerea SRI a invocat actele normative şi în afara de OUG 6 mai sunt două legi care permit SRI să încheie 
protocoale. Sigur că suspiciunea opiniei publice e îndreptăţită, în opinia mea. A rămas ca orice fel de protocol, act 
sau acord să fie prezentat Comisiei SRI, chiar dacă vorbim de document secret, nesecret, pentru a exista un 
control real. Am avut o discuţie legată de celebrul protocol din 2009. Am crezut că avea acest protocol Comisia. 
Nu-l aveam la Comisie dar se face referire la echipele mixte. Am găsit raportul. E în spaţiul public. Ne dorim să 
existe un moment T0 legat de protocoale pentru ca SRI să îşi desfăşoare activitatea conform legislaţiei în vigoare", 
a spus preşedintele comisiei parlamentare. 
Manda: SRI mai are 337 de protocoale active 
Manda a declarat, în urma audierii directorului SRI Eduard Hellvig, că Serviciul are protocoale încheiate din 1990, 
iar dintr-un total de 565 de protocoale sau acorduri, astăzi mai sunt active 337 de protocoale. 
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„Opt subiecte am discutat. Unul dintre ele a fost legat de protocoalele de colaborare dintre SRI şi instituţiile din 
România. Sunt semnat protocoale din anul 1990. În total au fost 565 de astfel de acte sau acorduri. Dintre aceste, 
432 protocoale, restul acorduri şi documente. 337 sunt active, 194 denunţate şi 94 abrogate ca urmare a 
schimbării legislaţiei. Discuţia a fost ca toate aceste protocoale să ne parvină la Comisie şi angajamentul a fost ca 
in maximum o săptămână să ne parvină la Comisie", a declarat Claudiu Manda, şeful Comisiei de Control SRI. 
Acesta a precizat că 18 documente au fost încheiate între SRI şi instituţii din justiţie, fie parchete, DNA, PNA sau 
CSM. 
"Două documente cu caracter secret în vigoare, cele legate de ameninţările de terorism. În opinia noastră credem 
că cele două sunt deja a comisie", a mai spus Manda. 
Claudiu Manda: Serviciul nu are protocoale cu partidele. Putem să stabilim în lege că nu se vor mai face 
Description: Claudiu Manda a declarat că, din protocoalele amintite de directorul SRI, Eduard Hellvig, niciunul nu a 
fost încheiat cu partide politice. Acesta a spus că Parlamentul poate interzice Serviciul semnarea de protocoale 
sau să fie permise doar cu avizul prealabil al CSAT şi comisie de control. 
"Nu există niciun protocol, cred, semnat cu PSD. Nu a prezentat, din protocoalele respective, niciun semnat cu 
partidele, cu niciun partid politic. Pot să vă spun altceva. A fost făcută o prezentare legată de apartenenţa politică 
a persoanelor care au semnat protocoalele respective, din anul 1990 încoace, şi au fost reprezentanţi de la toate 
partidele politice care au fost la putere, în calitatea pe care o aveau la momentul respetiv de miniştri, secretari de 
stat, şefi de agenţii, şefi de autorităţi şi lucruri de genul acesta", a afirmat preşedintele Comisiei de control al SRI, 
Claudiu Manda, după audierea la Parlament directorului Serviciul Român de Informaţii, Eduard Hellvig, care a 
durat peste opt ore. 
Întrebat despre legalitatea celor două protocoale încheiate în anul 2016, Manda a spus că poate să prezinte doar 
ce a prezentat conducerea SRI, precizând că Hellvig a vorbit despre Ordonanţa 6 care permitea Serviciului să 
incheie protocoale cu diferite instituţii. Preşedintele Comisiei parlamentare a adăugat că pe viitor Parlamentul 
poate legifera în sensul interzicerii SRI să mai încheie astfel de protocoale sau îi poate permite să le încheie doar 
cu avizul CSAT şi al forului legislativ de control al Serviciului Român de informaţii. 
"Eu pot să prezint, pe de o parte, ce a spus conducerea SRI, inclusiv domnul Hellvig. Poziţia mea o s-o prezint în 
faţa Comisiei atunci când vom avea un raport al Comisiei. Ce a spus conducerea SRI şi ceea ce poate să verifice 
toată lumea este că în Ordonanţa 6 scrie că SRI va încheia protocoale. Mai mult decât atât, ne spunea domnul 
director, că şi astăzi există intenţia unor instituţii ale statului de a semna un protocol cu SRI. Sigur, rămâne să 
vedem dacă această formă de funcţionare protocoale, protocoale secrete sau protocoale nesecrete, va mai fi 
folosită de aici încolo, atât în ceea ce priveşte SRI, cât şi celelalte servicii ale statului, inclusiv unităţile de Parchet 
sau de instanţă. Putem să stabilim în noua lege că nu se vor mai face protocoale şi să legiferăm în aşa fel încât 
lucrurile să fie destul de clare în ceea ce priveşte colaborarea sau putem să stabilim, dacă sunt permise 
protocoale, ca toate acestea să fie avizate de CSAT şi de comisia parlamentară, în aşa fel încât să nu mai existe 
suspiciuni de documente pe care nu le ştiau sau nu le ştiam la momentul la care au fost semnate şi sigur că 
ulterior au auzit de ele, de efecte şi începem să înţelegem sau să interpretăm legalitatea sau cadrul normativ", a 
completat Manda. 
Acesta a adăugat că a fost abordat şi subiectul schimbării legislaţiei în domeniul siguranţei naţionale care urmează 
să fie făcut în Comisia parlamentare speciale pentru legile siguranţei naţionale, pentru ca Serviciul Român de 
Informaţii să aibă competenţele bine trasate. 
"Am vorbit despre modificarea legislaţiei. Sigur prima lege este legea 51 care defineşte ameninţările la adresa 
securităţii naţionale care sunt diferite faţă de ţările cu care România are parteneriat. Vorbim despre terorism, 
ameninţare cibernetică, migraţie ilegală şi despre spionaj, crimă organizată,etc. Sigur că se doreşte foarte clar 
definirea competenţelor SRI. S-a vorbit despre statutul ofiţerilor de informaţii dacă ar fi oportun să avem structuri 
de informaţii militare sau civile, pentru că poate în acest moment nu este potrivit să avem structură civilă, poate e 
important e să avem structură militară în continuare. Sigur o propune de a exista o structură care să se numească 
Structura de Interceptare care să pună în aplicare mandatele de interceptare tehinică, pe baza unor mandate să 
nu mai existe pe baza OUG 6, decizie CSAT, pe baza deciziilor CCR care le invalidează", a mai spus Claudiu Manda. 
De asemenea, Manda a anunţat că în urma audierii directorului SRI Eduard Hellvig, că Serviciul are protocoale 
încheiate din 1990, iar dintr-un total de 565 de protocoale sau acorduri, astăzi mai sunt active 337 de protocoale. 
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Protocolul încheiat în 2016 între Parchetul General şi SRI a ajuns în luna august, a acestui an, la opinia publică. O 
variantă nesecretă care a fost publicată pe site-ul Ministerului Public şi una secretă, ce a apărut câteva ore mai 
târziu, pe Facebook-ul lui Darius Vâlcov. Ambele au fost semnate în aceeaşi zi, chiar înainte de alegerile din 2016. 
În timp ce protocolul public era unul strict tehnic, realizat în baza legii, cel secret era o continuare a protocolului 
din 2009. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dezbaterea din PE privind România ar putea duce la activarea Articolului 7. Dăncilă le-a cerut miniştrilor să 
explice că în România nu s-a încălcat statul de drept 
Premierul Viorica Dăncilă le-a cerut joi, miniştrilor, să explice că „în România nu s-a încălcat statul de drept”, 
solicitarea prim-ministrului venind înaintea dezbaterii care va avea loc la începutul lunii octombrie în Parlamentul 
European pe tema protestelor violente din 10 august. 
Surse guvernamentale au declarat, pentru MEDIAFAX, că premierul Viorica Dăncilă a purtat joi, cu miniştrii, o 
scurtă discuţie informală la Guvern, pe tema dezbaterilor care vor avea loc în Parlamentul European cu privire la 
protestele din 10 august. 
„Premierul a spus că ea consideră că dezbaterea (din Parlamentul European - n.r.) va duce la o Rezoluţie la 
plenara de la finalul lunii octombrie, şi că acea rezoluţie poate conduce la Articolul 7, asta crede. În funcţie de 
dezbaterea de la începutul lui octombrie se va şti şi ce fel de rezoluţie trebuie să fie aprobată, ulterior, în plen", au 
declarat, joi pentru MEDIAFAX, surse guvernamentale. 
Potrivit surselor citate, premierul le-a spus miniştrilor, în discuţia informală, să dea asigurări că în România se 
respectă statul de drept. 
„A zis fiecărui ministru să se implice pentru a explica că în România nu s-a încălcat statul de drept", au adăugat 
sursele guvernamentale. 
Europarlamentarul Maria Grapini, membră în Comisia LIBE, a declarat, joi, pentru MEDIAFAX, că adoptarea în 
Parlamentul European a unei rezoluţii în privinţa României nu a fost decisă, aşa cum anunţase eurodeputatul 
Siegfried Mureşan. 
”Nu s-a decis nimic. Ca să se ajungă la o decizie de dezbatere în plen şi rezoluţie pentru România, trebuie mai întâi 
să treacă prin Comisia LIBE (Comisia pentru libertăţi civile, justiţie şi afaceri interne – n.r.). (...) Deci în plenară se 
ajunge, conform regulamentului, după ce în Comisia LIBE se aduc argumente de o parte şi de alta la subiectul 
respectiv şi Comisia decide dacă este de competenţa deja de plenară. Deci nu ştiu de ce a avansat acest lucru, 
pentru că nu cred că ştie domnul Mureşan (Siegfried Mureşan, europarlamentar PNL – n.r.) ce se va decide în 
Comisia LIBE din care dumnealui nu face parte”, a declarat pentru MEDIAFAX europarlamentarul Maria Grapini. 
Ea a mai spus că singurul lucru decis, joi, este invitarea premierului Viorica Dăncilă în Parlamentul European. 
Europarlamentarul PNL Siegfried Mureşan a anunţat, joi, că Parlamentul European va adopta o rezoluţie despre 
situaţia protestelor din 10 august din România în cea de-a doua sesiune plenară din luna octombrie. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, pe 7 septembrie, că are toată deschiderea de a merge şi în Parlamentul 
European, dacă va fi invitată la dezbaterea pe marginea protestelor din 10 august. "Categoric, am toată 
deschiderea să merg şi în Parlamentul European, şi în Parlamentul României acolo unde voi fi chemată dar, încă o 
dată precizez, cred că nu este benefic nici din partea liderilor politici, nici din partea Guvernului să ne dăm cu 
părerea, ci să lăsăm rezultatele anchetei să fie cele care să stabilească adevărul", a declarat liderul Executivului. 
Parlamentul European va dezbate, în plenul de la începutul lunii octombrie, asupra protestelor violente din 10 
august, a anunţat, pe Facebook, europarlamentarul Siegfried Mureşan. De regulă, la astfel de discuţii poate 
participa şi premierul ţării respective, în acest caz premierul Viorica Dăncilă. 
Decizia organizării unei dezbaterii pe marginea violenţelor de la protestul care a avut loc pe 10 august în Piaţa 
Victoriei a fost luată în unanimitate de Conferinţa Preşedinţilor Parlamentului European, formată din liderii 
grupurilor politice şi preşedintele PE. Propunerea a fost făcută de grupul Verzilor din Parlamentul European. Pe 17 
august, liderii Grupului Verzilor din Parlamentul European cereau Comisiei Europene să activeze mecanismul de 
apărare a statului de drept în cazul României, în contextul protestelor antiguvernamentale violente care au avut 
loc săptămâna trecută la Bucureşti, relatează cotidianul The Guardian. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Peste 20 de lideri PSD au discutat despre RETRAGEREA sprijinul lui Liviu Dragnea la şefia partidului 
Viceprim-ministrul Paul Stănescu şi peste 20 de lideri judeţeni social-democraţi au discutat despre o posibilă 
acţiune de retragere a sprijinului politic pentru preşedintele PSD, Liviu Dragnea, au declarat joi, pentru MEDIAFAX, 
surse participante la discuţii. 
”Viceprim-ministrul Paul Stănescu, ministru al Dezvoltării Regionale şi preşedinte al PSD Olt, a discutat, împreună 
cu alţi preşedinţi de organizaţii judeţene social-democrate, despre posibilitatea iniţierii unui demers de retragere 
a sprijinului politic pentru preşedintele formaţiunii, Liviu Dragnea”, au declarat miercuri, pentru MEDIAFAX, surse 
din PSD. 
Printre liderii judeţeni participanţi la discuţii se numără şi preşedintele interimar PSD Giurgiu, Niculae Bădălău, 
potrivit surselor citate. 
”În total, ideea unei solicitări de demisie a şefului PSD a fost discutată de peste 20 de preşedinţi de organizaţii 
judeţene ale partidului”, au mai arătat sursele citate. 
Susţinerea premierului Viorica Dăncilă în fruntea Guvernului nu se află pe agenda liderilor organizaţiilor judeţene 
PSD care au discutat despre o retragere a lui Dragnea, au precizat, pentru MEDIAFAX, sursele citate. 
Conducerea lărgită a PSD este aşteptată să se reunească, cel mai târziu la începutul lunii viitoare, pentru 
evaluarea activităţii miniştrilor. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, pe 8 septembrie, că premierul Viorica Dăncilă va veni cu o prezentare 
a activităţii miniştrilor, iar în cadrul PSD va exista o discuţie pe fiecare ministru în parte, precizând că până la 
finalul lunii sau început de octombrie lucrurile „trebuie să se încheie cu o remaniere”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Întâlnire de ULTIMA ORĂ la sediul PSD: Viorica Dăncilă şi mai mulţi miniştri, discuţii cu Liviu Dragnea 
Premierul Viorica Dăncilă şi mai mulţi miniştri au ajuns la sediul central al PSD, pentru a avea discuţii cu liderul 
partidului, Liviu Dragnea, potrivit unor surse politice. 
Carmen Dan şi Viorica Dăncilă au ajuns în acelaşi timp la sediul PSD. 
Potrivit unor surse social-democrate, în sediul partidului s-ar afla şi miniştrii Finanţelor şi Justiţiei, Eugen 
Teodorovici şi Tudorel Toader. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a vorbit în ultima perioadă de remanierea guvernamentală. 
"Sunt foarte mulţumit de doamna premier. Eu ştiu că este un prim-ministru bun. Ştiu că în fiecare zi demarează, 
aprobă proiecte, dar din păcate în unele ministere, unii membri ai Guvernului nu au reuşit să aibă decizia de 
oportunitate, care este a lor. În unele ministere în continuare e o problemă cu unii funcţionari care sunt în 
posture cheie, care pur şi simplu blochează sau pur şi simplu nu sunt de acord. Premierul sau SGG poate ar trebui 
să publice observaţiile care se fac la actele normative. Până la urmă o decizie politică este făcută praf şi cred că 
lucrul acesta nu mai trebuie să continue foarte mult", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Liderul PSD a anunţat că premierul, respectiv Călin Popescu Tăriceanu vor face evaluarea fiecărui ministru în 
parte. 
"Eu zic că într-un timp relativ scurt doamna premier cu domnul Tăriceanu trebuie să prezinte o evaluare, iar noi în 
PSD trebuie să avem o discuţie pe fiecare ministru în parte. Cred că până la sfârşitul lunii sau începutul lunii 
octombrie cred că aceste lucruri trebuie să se încheie cu o remaniere. I-am spus doamnei premier că eu cred că 
dumneai trebuie să fie primul om pentru că dumneai lucrează cu ei", a completat Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 USR a contestat la Curtea Constituţională modificările aduse la regulamentul Camerei Deputaţilor 
Uniunea Salvaţi România a contestat joi, la Curtea Constituţională a României (CCR), modificările din regulamentul 
Camerei Deputaţilor, prin care s-a impus sancţionarea deputaţilor indisciplinaţi de la şedinţele de plen timp de 30 
de zile, la propunerea deputatului PSD, Eugen Nicolicea. 
„Uniunea Salvaţi România a depus o contestaţie la Curtea Constituţională a României cu privire la noul 
regulament al Parlamentului în care s-a impus sancţionarea deputaţilor indisciplinaţi prin eliminarea de la toate 
şedinţele de plen timp de 30 de zile. USR transmite că schimbarea regulamentului propusă de deputatul PSD 
Eugen Nicolicea încalcă Constituţia României şi reprezintă un regres pentru un stat democratic. Dreptul 
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deputaţilor USR din Parlament este dat de cetăţeni, şi nu de parlamentarii PSD. Potrivit Constituţiei, deputaţii au 
dreptul de a depune moţiuni, de a semna moţiuni, de a semna iniţiative legislative, de a avea activitate în comisii. 
Este absurd să se îngrădească drepturile şi activitatea parlamentarilor USR pentru că se crează un precedent 
periculos şi reprezintă încă un pas în direcţia dictaturii pe care PSD vrea să o impună în România”, se arată într-un 
comunicat remis MEDIAFAX. 
Deputatul USR, Stelian Ion, a afirmat că prin aceste modificări, coaliţia majoritară nu va împiedica opoziţia să se 
exprime. 
“PSD vrea să ne pună pumnul în gură, comite nişte abuzuri incredibile şi apoi ne spune că am încălcat reguli de 
curtoazie şi că ne interzice dreptul de a participa la lucrările din Parlament. Coaliţia majoritară nu vede jignirile 
xenofobe ori 
misogine pe care le aduce opoziţiei. Pare că nu au învăţat faptul că aceste abuzuri, introducerea unui stil opresiv, 
nasc reacţii adverse. Nu vor reuşi să oprească opoziţia să se exprime prin aceste schimbări de regulament, nu vor 
reuşi să ne pună pumnul în gură. Dimpotrivă.”, a susţinut deputatul USR Stelian Ion, potrivit sursei citate. 
„În expunerea de motive formulată de USR, se arată că textul, pe baza căreia a fost instituită sancţiunea, 
contravine prevederilor cuprinse în art. 1 alin. (3) şi (5), art. 2 alin. (1), art. 61 alin. (1) teza I, art. 69 alin. (1) şi în 
art. 70 din Legea fundamentală, -care configurează regimul mandatului parlamentar în concordanţă cu exigenţele 
statului de drept-”, se arată în sesizarea CCR. 
Iniţiativa deputatul PSD, Eugen Nicolicea, prevede sancţionarea deputaţilor scandalagii, în sensul evacuării 
acestora de la şedinţele de plen. 
Acesta propune modificarea regulamentului, astfel încât deputaţii care tulbură dezbaterile din plenul Camerei 
Deputaţilor să fie atenţionaţi, daţi afară din sala de plen sau sancţionaţi pentru că deranjează şedinţa prin 
comportamentul sau vocabularul acestora. 
"Este interzisă perturbarea activităţii parlamentare, proferarea de insulte sau calomii atât de la tribuna Camerei, 
cât şi din sala de şedinţe a plenului, a comisiilor sau a celorlalte organisme de lucru ale Parlamentului", se arată în 
articolul 153 al proiectului de lege. 
Articolul 154 va fi modificat astfel: "Preşedintele de şedinţă cheamă la ordine deputatul/deputaţii care tulbură 
dezbaterile sau creează dezordine. În cazul în care, după chemarea la ordine, deputatul/deputaţii continuă să se 
abată de la regulament sau împiedicăîn orice mod desfăşurarea normală a lucrărilorm preşedintele de şedinţă 
retrage cuvântul, iar dacă acesta/aceştia persistă, dispune eliminarea din sală." 
O altă prevedere adusă articolului 154 arată: "În cazul în care tulburarea persistă şi se produce o perturbare a 
activităţii parlamentare, iar acesta compromite continuarea dezbaterilor, preşedintele de şedinţă, în vederea 
restabilirii ordinii, suspendăşedinţa pentru o perioadă de timp determinată sau o închide. Aceasta se reia la 
convocarea preşedintelui de şedinţă." 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Candidaţii pentru ocuparea unor funcţii de conducere la PG, DNA şi DIICOT vor susţine interviurile vinery 
Procurorii care îndeplinesc condiţiile pentru ocuparea unei funcţii de conducere în cadrul Parchetului General, 
DNA şi DIICOT vor susţine interviurile vineri. 
Potrivit unui anunţ postat pe site-ul Ministerului Justiţiei, patru candidaţi au îndeplinit condiţiile pentru ocuparea 
funcţiilor de conducere din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie: Antonia Eleonora 
Constantin - pentru funcţia de procuror-şef al Secţiei judiciare; Iuliana Nedelcu - pentru funcţia de procuror-şef 
adjunct al Secţiei judiciare; Simona Brădiceanu şi Florena-Esther Sterschi - pentru funcţia de procuror-şef al Secţiei 
de resurse umane şi documentare. 
În cazul DNA, pentru funcţia de procuror-şef al Secţiei judiciare penale s-a constatat îndeplinirea condiţiilor de 
către procurorii Gabriela Popa şi Carmen Simona Ricu, în timp ce pentru DIICOT s-au calificat pentru funcţia de 
procuror-şef adjunct Florin Cristinel Ţirlea şi Elena Giorgiana Hosu. 
"Candidaţii declaraţi admişi vor susţine un interviu în data de 14 septembrie 2018, ora 8,30, la sediul Ministerului 
Justiţiei (...), în următoarea ordine: pentru funcţiile din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie; pentru funcţiile din cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie; pentru funcţiile din cadrul Direcţiei de 
Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism", se precizează în anunţ. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Pe 10 august, Ministerul Justiţiei anunţa demararea selecţiei procurorilor în vederea numirii în opt funcţii vacante 
de conducere din cadrul celor trei instituţii. 
Erau anunţate patru funcţii vacante la Parchetul General (procuror-şef şi procuror-şef adjunct al Secţiei Judiciare, 
procuror-şef şi procuror-şef adjunct al Secţiei de Resurse Umane şi Documentare), trei funcţii la DNA (procuror-
şef şi procuror-şef adjunct al Secţiei de combatere a corupţiei, procuror-şef al Secţiei Judiciare Penale), precum şi 
un post vacant de procuror-şef adjunct la DIICOT. 
Rezultatele selecţiei se vor afişa la sediul Ministerului Justiţiei şi se vor publica pe pagina de Internet a instituţiei la 
data de 18 septembrie, după care propunerile ministrului Justiţiei vor fi înaintate CSM în vederea obţinerii 
avizului. După obţinerea avizului CSM, ministrul Justiţiei va înainta propunerile preşedintelui României în vederea 
numirii în funcţiile de conducere.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Deciziile luate joi de Guvernul Dăncilă. Nu mai puţin de şase ordonanţe de urgenţă adoptate 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative adoptate sau de care Guvernul a luat act în ședința 
Guvernului României din 13 septembrie 2018: 
I. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE privind aprobarea participării României la sistemul Naţiunilor Unite al Echipelor de evaluare şi 
coordonare în caz de dezastre, precum şi pentru completarea anexei nr.1 la Ordonanţa Guvernului nr.41/1994 
privind autorizarea plăţii cotizaţiilor la organizaţiile internaţionale interguvernamentale la care România este 
parte 
2. PROIECT DE LEGE pentru aprobarea plăţii cotizaţiei anuale în vederea participării la Centrul Internaţional pentru 
Cercetări Arhivistice, precum şi pentru completarea anexei nr.1 la Ordonanţa Guvernului nr. 41/1994 privind 
autorizarea plăţii cotizaţiilor la organizaţiile internaţionale interguvernamentale la care România este parte 
3. PROIECT DE LEGE pentru abrogarea alin. (1), (2) şi (4) ale art. 40 din Ordonanţa Guvernului nr. 27/2011 privind 
transporturile rutiere, precum şi pentru modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 
28/1999 privind obligaţia operatorilor economici de a utiliza aparate de marcat electronice fiscale 
II. ORDONANŢE DE URGENȚĂ 
1. ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru stabilirea condiţiilor de introducere pe piaţă a benzinei şi motorinei, de 
introducere a unui mecanism de monitorizare şi reducere a emisiilor de gaze cu efect de seră şi de stabilire a 
metodelor de calcul şi de raportare a reducerii emisiilor de gaze cu efect de seră şi pentru modificarea şi 
completarea Legii nr.220/2008 pentru stabilirea sistemului de promovare a producerii energiei din surse 
regenerabile de energie 
2. ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ privind acordarea unei măsuri de protecție socială persoanelor concediate din 
cadrul societăților din sectorul suin a căror activitate a fost afectată de virusul “Pestei Porcine Africane” 
3. ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 
111/2010 privind concediul și indemnizația lunară pentru creșterea copiilor 
4. ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru completarea Legii nr. 96/2000 privind organizarea și funcționarea Băncii de 
Export-Import a României EximBank-S.A. 
5. ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru abrogarea unor acte normative și pentru stabilirea unor măsuri privind 
derularea programelor guvernamentale naționale și în domeniul fondurilor europene nerambursabile 
6. ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru completarea unor acte normative din domeniul construcțiilor 
III. HOTĂRÂRI 
1. HOTĂRÂRE pentru aprobarea amendamentelor convenite între Guvernul României şi Banca de Dezvoltare a 
Consiliului Europei, prin schimbul de scrisori semnate la Bucureşti la 20 iulie 2018 şi la Paris la 27 iulie 2018 la 
Acordul-cadru de împrumut dintre România şi Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei, destinat finanţării 
proiectului privind reabilitarea monumentelor istorice din România, semnat la Bucureşti la 12 decembrie 2006 şi 
la Paris la 18 decembrie 2006 
2. HOTĂRÂRE pentru aprobarea amendamentului convenit prin schimbul de scrisori semnate la Bucureşti la 13 
iunie 2018 şi la Paris la 25 iunie 2018 dintre România şi Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei, la Acordul-
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cadru de împrumut F/P 1556 (2006) dintre România şi Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei, semnat la 
Bucureşti la 23 august 2007 şi la Paris la 30 august 2007 
3. HOTĂRÂRE privind drepturile şi obligaţiile personalului autorităţilor şi instituţiilor publice pe perioada delegării 
şi detaşării în altă localitate, precum şi în cazul deplasării în interesul serviciului 
4. HOTĂRÂRE pentru aprobarea Notei de fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea efectuării 
cheltuielilor aferente proiectului "Modernizarea infrastructurii hardware şi software a Sistemului Naţional Unic 
pentru Apeluri de Urgenţă" 
5. HOTĂRÂRE pentru aprobarea listei cuprinzând categoriile de informaţii secrete de stat, pe niveluri de 
secretizare, elaborate sau deţinute de Ministerul Fondurilor Europene, precum şi termenele de clasificare 
aferente 
6. HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.26/2017 privind organizarea şi 
funcţionarea Ministerului Educaţiei Naţionale 
7. HOTĂRÂRE privind stabilirea numărului de posturi ale Autorităţii Naţionale de Management al Calităţii în 
Sănătate precum şi înfiinţarea, organizarea şi funcţionarea oficiilor teritoriale ale acesteia 
8. HOTĂRÂRE privind trecerea unui imobil, din proprietatea privată a statului şi administrarea Regiei Autonome 
"Administraţia Patrimoniului Protocolului de Stat" în proprietatea publică a statului, în administrarea 
Secretariatului de Stat pentru Culte şi în folosinţa gratuită a Arhiepiscopiei Bucureştilor 
9. HOTĂRÂRE privind organizarea şi funcţionarea Comisiei Naţionale pentru Controlul Activităţilor Nucleare 
10.HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Normelor metodologice de aplicare a prevederilor Legii 
nr.156/2000 privind protecţia cetăţenilor români care lucrează în străinătate, aprobate prin Hotărârea Guvernului 
nr.384/2001 
11.HOTĂRÂRE pentru aprobarea Notei de fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea efectuării 
cheltuielilor aferente proiectului de investiţii "Complex de dragaj fluvial" 
12.HOTĂRÂRE privind reaprobarea Notei de fundamentare referitoare la necesitatea şi oportunitatea efectuării 
cheltuielilor aferente proiectului de investiţii "Modernizarea şi retehnologizarea remorcherului maritim 
multifuncţional cu clasă de gheaţă  PERSEUS-6.600 CP" 
13.HOTĂRÂRE pentru modificarea lit. C şi D din anexa nr. 2 la Hotărârea Guvernului nr. 21/2015 privind 
organizarea şi funcţionarea Ministerului Transporturilor 
14.HOTĂRÂRE pentru modificarea art. 1 din Hotărârea Guvernului nr. 1577/2004 privind desemnarea 
reprezentanţilor părţii române în Comisia mixtă de frontieră româno-ucraineană 
15.HOTĂRÂRE privind aprobarea Notei de fundamentare referitoare la necesitatea şi oportunitatea efectuării 
cheltuielilor pentru îmbunătăţirea capacităţii de intervenţie la urgenţele medicale în România 
16.HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 391/2018 privind aprobarea normativelor de cheltuieli 
aferente evenimentelor organizate cu ocazia Conferinţei Cartei Energiei şi a evenimentelor conexe, desfăşurate la 
Bucureşti, pe perioada exercitării de către România a Preşedinţiei Cartei Energiei 
17.HOTĂRÂRE privind recunoaşterea Fundaţiei Baylor Marea Neagră ca fiind de utilitate publică 
18.HOTĂRÂRE privind acordarea cetăţeniei române domnului "Nazhmudinov Omaraskhab" 
19.HOTĂRÂRE pentru reaprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii ''Modernizare şi 
extindere capacitate Stadionul Municipal Târgu Jiu'' 
20.HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Dorobanţi, judeţul Arad 
21.HOTĂRÂRE privind modificarea Hotărârii Guvernului nr. 925/1995 pentru aprobarea Regulamentului de 
verificare și expertizare tehnică de calitate a proiectelor, a execuției lucrărilor și a construcțiilor 
22.HOTĂRÂRE privind decertificarea definitivă a cheltuielilor cuprinse în declarația finală de cheltuieli și aplicația 
de plată a soldului final aferentă Programului Operațional Dezvoltarea Capacității Administrative 2007-2013 
23.HOTĂRÂRE privind unele măsuri referitoare la organizarea și desfășurarea la București, a vizitei vice-
președintelui Republicii India, domnul Venkaiah Naidu, în perioada 18-20 septembrie 2018 
24.HOTĂRÂRE pentru aprobarea normelor metodologice de aplicare a Ordonanței de urgență a Guvernului 
nr.50/2018 privind implementarea Programului guvernamental “INVESTEȘTE ÎN TINE” 
25.HOTĂRÂRE pentru modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr. 24/2017 privind organizarea și 
funcționarea Ministerului Turismului 
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26.HOTĂRÂRE privind aprobarea ocupării temporare din fondul forestier național, de către Societatea Națională 
de Transport Gaze Naturale “Transgaz” SA Mediaș a terenului în suprafață de 42,1315 ha, pentru proiectul de 
importanță națională în domeniul gazelor naturale “Dezvoltarea pe teritoriul României a Sistemului Național de 
Transport Gaze Naturale pe coridorul Bulgaria-România-Ungaria-Austria” 
27.HOTĂRÂRE pentru modificarea secțiunii B din anexa la Hotărârea Guvernului nr.155/2017 privind aprobarea 
programelor naționale de sănătate pentru anii 2017 și 2018 
28.HOTĂRÂRE pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 500/2017 privind aprobarea schemei “Ajutor de 
minimis pentru aplicarea programului de susținere a crescătorilor de ovine pentru comercializarea lânii” 
29.HOTĂRÂRE pentru aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli pe anul 2018 al Fondului pentru mediu și al 
Administrației Fondului pentru Mediu, rectificat 
IV. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea participării României la majorările de capital ale Băncii Internaţionale 
pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare şi ale Corporaţiei Financiare Internaţionale şi amendarea Statutului corporaţiei 
şi transmiterea în acest sens a votului favorabil adoptării rezoluţiilor 
2. MEMORANDUM cu tema: Aderarea României la Cadrul de cooperare pentru calculul de înaltă performanţă - 
Euro HPC 
3. MEMORANDUM cu tema: Negocierea şi semnarea Acordului de cooperare dintre Agenţia Nucleară şi pentru 
Deşeuri Radioactive din România şi Agenţia Naţională pentru Managementul Deşeurilor din Franţa în domeniul 
managementului deşeurilor radioactive 
4. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Memorandumului de Înţelegere privind cooperarea în domeniul 
învăţământului superior între Ministerul Educaţiei Naţionale din România şi Ministerul Învăţământului Superior şi 
Cercetării Ştiinţifice din Republica Irak, pentru anii 2018-2022 
5. MEMORANDUM cu tema: Mecanisme financiare necesare acoperirii costurilor cu certificatele de CO2 ale S. 
Complexul Energetic Oltenia S.A, în vederea asigurării securităţii alimentării cu energie electrică şi menţinerii 
capacităţilor energetice pe termen scurt şi mediu, în procesul de tranziţie către decarbonarea sectorului energetic 
6. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea negocierii Protocolului între Ministerul Sănătăţii din România şi Ministerul 
Sănătăţii şi Bunăstării Familiei din Republica India în domeniul sănătăţii şi ştiinţelor medicale 
7. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea Planului de promovare turistică al Ministerului Turismului pe durata 
pregătirii și exercitării Președinției României la Consiliul Uniunii Europene 
8. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea propunerilor Comisiei de Selecție privind candidatul României la cea de a 
doua funcție de judecător la Tribunalul Uniunii Europene 
V. PUNCTE DE VEDERE 
1. Punct de vedere al Guvernului cu privire la proiectul de lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.17/2014 
privind unele măsuri de reglementare a vânzării-cumpărării terenurilor agricole situate în extravilan şi de 
modificare a Legii nr.268/2001 privind privatizarea societăţilor comerciale ce deţin în administrare terenuri 
proprietate publică şi privată a statului cu destinaţie agricolă şi înfiinţarea Agenţiei Domeniilor Statului, provenit 
dintr-o propunere legislativă (Bp. 522/2017, Plx.336/2018) 
2. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea Legii nr. 
96/2007 privind exercitarea profesiei de tehnician dentar, precum și înființarea, organizarea și funcționarea 
Ordinului Tehnicienilor Dentari din România (Bp.356/2018) 
3. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă pentru modificarea și completarea 
Ordonanței nr. 26/2000 cu privire la asociații și fundații (Bp.302/2018) 
4. Punct de vedere al Guvernului cu privire la proiectul de lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.8/2016 
privind înfiinţarea mecanismelor prevăzute de Convenţia privind drepturile persoanelor cu dizabilităţi, provenit 
dintr-o propunere legislativă (Plx. 30/2018, Bp. 541/2017) 
5. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă pentru completarea Legii nr. 393/2004 
privind Statutul aleşilor locali (Plx. 88/2018) 
6. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă pentru modificarea Legii nr. 207/2015 privind 
Codul de procedură fiscală (Bp. 328/2018) 
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7. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă pentru completarea Legii nr. 227/2015 
privind Codul Fiscal (Bp.311/2018) 
8. Punct de vedere al Guvernului cu privire la propunerea legislativă privind modificarea şi completarea unor 
prevederi referitoare la organizarea şi funcţionarea Autorităţii Naţionale pentru Cetăţenie (Bp. 295/2018) 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
BNR confirmă DEZASTRUL - Cu cât a crescut datoria externă totală a României 
Date alarmante făcute publice de Banca Națională a României. 
Datoria externă totală a României a crescut în primele şapte luni ale acestui an, faţă de finalul anului trecut, cu 4,1 
miliarde euro, la 97,582 miliarde euro, potrivit datelor publicate joi de Banca Naţională a României (BNR). 
La finalul anului trecut, datoria externă totală a României a fost de 93,477 miliarde euro, arată datele BNR. 
Din totalul datoriei externe, datoria externă pe termen lung a însumat 66,959 miliarde euro la 31 iulie, (68,6% din 
totalul datoriei externe), în scădere cu 2,4% faţă de 31 decembrie 2017. 
Totodată, datoria externă pe termen scurt a înregistrat la 31 iulie 2018 nivelul de 30,623 miliarde euro (31,4% din 
totalul datoriei externe), în creştere cu 23,2% faţă de 31 decembrie 2017. 
Totodată, datoria publică a ajuns la 33,163 miliarde euro după primele şapte luni, în scădere faţă de cea 
înregistrată la finalul anului trecut (33,908 miliarde euro). 
Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a fost 22,5% în perioada ianuarie - iulie 2018, comparativ cu 
23,9% în anul 2017. 
Gradul de acoperire a importurilor de bunuri şi servicii la 31 iulie 2018 a fost de 4,7 luni, în comparaţie cu 5,4 luni 
la 31 decembrie 2017. 
Gradul de acoperire a datoriei externe pe termen scurt, calculată la valoarea reziduală, cu rezervele valutare la 
BNR la 31 iulie 2018 a fost de 70,5%, comparativ cu 87,2% la 31 decembrie 2017. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Şeful SRI a anunţat când a fost făcută prima informare către Guvern cu privire la pericolul PESTEI porcine / 
Serviciul a transmis că ar putea ajunge în România un alt virus, la oi 
Preşedintele Comisiei de Control SRI, Claudiu Manda, a declarat că directorul SRI, Eduard Hellvig, a informat 
comisia parlamentară că instituţia pe care o conduce a făcut prima informare cu privire la pericolul pestei porcine 
în iunie 2016, aceasta ajungând la premier, miniştri şi ANSVSA. 
"Un al treilea subiect a fost legat de pesta porcină africană apărută la porci mistreţi. Dacă SRI avea atribuţii, şi-a 
făcut treaba şi a informat beneficiarii. Răspunsul a fost că intra în zona competenţei SRI. Conducerea SRI ne-a 
informat că prima informaţie pe care au transmis-o beneficiarilor legali a fost în iunie 2016. Anunţau că exista 
riscul să apară peste porcină africană. Informările au fost la nivel de premier, miniştri, ANSVSA. Informări au fost 
făcute structurilor locale şi centrale. Primul focar de infecţie a fost descoperit în iulie 2017, undeva la Satu Mare. 
SRI şi-a executat misiunea pe care o avea de a informa beneficiarii legali despre acest pericol. Au informări în 
sensul pericolului la rumegătoarele mici", a declarat Claudiu Manda, preşedintele Comisiei de Control SRI. 
Potrivit celor mai recente date, pesta porcină africană s-a răspândit în 207 localităţi din 12 judeţe, cumulând un 
număr total de 898 de focare şi 57 de cazuri la mistreţi. 
La nivel naţional au fost sacrificaţi 232.722 de porci, informează joi Autoritatea Naţională Sanitar-Veterinară şi 
pentru Siguranţa Alimentelor. 
 
Manda: SRI a informat că există pericolul ca în România să ajungă un alt virus, la oi 
Claudiu Manda a declarat că directorul Serviciului, Edyard Hellvig, a informat că există pericolul ca în România să 
ajungă un alt virus, pe lângă cel al pestei porcine africane şi anume unul care să afecteze rumegătoare mic, cum ar 
fi oile. 
„Există pericolul unui alt virus, în ceea ce priveşte micile rumegătoare. În acest context, am întrebat dacă există 
informări, au spus că există, că au preocupări şi a rămas ca în perioada imediat următoare să ne parvină de la SRI 
o informare dacă şi pe cine au informat în acest sens. A fost o discuţie cu SRI că, în afară de pesta porcină africană, 
poate să ajungă şi un alt virus în România, la rumegătoarele mici, oi, care poate să afecteze zona zootehnică din 
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România”, a afirmat preşedintele Comisiei de control a SRI, Claudiu, după audierea directorului SRI, Eduard Hellvig 
în cadrul Comisiei, care a durat peste opt ore. 
Claudiu Manda, a declarat că directorul SRI, Eduard Hellvig, a informat comisia parlamentară că instituţia pe care 
o conduce a făcut prima informare cu privire la pericolul pestei porcine în iunie 2016, aceasta ajungând la 
premier, miniştri şi ANSVSA. 
"Un al treilea subiect a fost legat de pesta porcină africană apărută la porci mistreţi. Dacă SRI avea atribuţii, şi-a 
făcut treaba şi a informat beneficiarii. Răspunsul a fost că intra în zona competenţei SRI. Conducerea SRI ne-a 
informat că prima informaţie pe care au transmis-o beneficiarilor legali a fost în iunie 2016. Anunţau că exista 
riscul să apară peste porcină africană. Informările au fost la nivel de premier, miniştri, ANSVSA. Informări au fost 
făcute structurilor locale şi centrale. Primul focar de infecţie a fost descoperit în iulie 2017, undeva la Satu Mare. 
SRI şi-a executat misiunea pe care o avea de a informa beneficiarii legali despre acest pericol. Au informări în 
sensul pericolului la rumegătoarele mici", a declarat Claudiu Manda, preşedintele Comisiei de Control SRI. 
Pesta porcină africană s-a răspândit în 207 localităţi din 12 judeţe, cumulând un număr total de 898 de focare şi 
57 de cazuri la mistreţi, iar la nivel naţional au fost sacrificaţi 232.722 de porci, informează joi Autoritatea 
Naţională Sanitar-Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA). 
Gospodăriile în care au fost depistaţi porci cu pestă africană trebuie să-i sacrifice „fără posibilitatea repopulării”, 
arată un document publicat marţi de Agrointeligenţa. 
„În urma discuţiilor purtate în cadrul Grupului Naţional de Experţi privind combaterea şi prevenirea răspândirii 
pestei porcine africane, preşedintele ANSVSA a prezentat măsurile recomandate: 1 - depopularea în jurul 
fermelor; 2 - respectarea condiţiilor de biosecuritate din exploataţii nonprofesionale cu suine”, arată documentul 
citat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Petre Daea le cere ţăranilor să îşi crească porcii „în condiţii de biosecurtitate ridicate”, pentru a preveni 
răspândirea pestei 
Petre Daea, ministrul Agriculturii, susţine că, pe viitor, creşterea porcilor în gospodăriile populaţiei va fi permisă 
doar cu condiţia respectării unui compex de măsuri de biosecuritate, care să împiedice răspândirea pestei porcine 
africane. 
creşterea porcilor, Doamne fereşte, dar creşterea porcilor trebuie să se desfăşoare în condiţii sanitare, în condiţii 
de biosecuritate ridicate, în aşa fel încat să ne protejăm de această molimă”, a spus Petre Daea, Ministerul 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale. 
De la începutul anului, pesta porcină africană s-a răspândit în 12 judeţe din România, în 207 de localităţi, cu un 
număr total de 898 de focare. În total, au fost ucişi 232.722 de porci afectaţi de boală, potrivit datelor Autorităţii 
Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA). 
Până acum, judeţele afectate de pestă porcină africană sunt Bihor, Sălaj, Satu-Mare, Tulcea, Brăila, Ialomiţa, 
Galaţi, Constanţa,  Ilfov, Călăraşi, Buzău şi Giurgiu, potrivit sursei citate.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisarul european pentru Agricultura: 75% din porcii crescuti in gospodariile UE sunt in Romania; Sa ajutam 
la stoparea raspandirii pestei 
Comisarul european pentru Agricultura si Dezvoltare Rurala, Phil Hogan, a declarat joi ca lucreaza indeaproape cu 
autoritatile pentru a face fata situatiei dificile in care se afla Romania din cauza pestei porcine africane, in 
conditiile in care 75% din porcii crescuti in gospodarii in Uniunea Europeana sunt in Romania. 
"Pesta porcina africana, reforma PAC si situatia bugetara sunt subiecte pe care le-am discutat deja cu domnul 
ministru si cu premierul Romaniei. Pe pesta porcina lucram indeaproape pentru ca 75% din porcii crescuti in 
gospodarii in Uniunea Europeana sunt in Romania, asa ca noi ne intensificam eforturile pentru a vedea ce putem 
face mai mult pe partea de supraveghere si control. 
Domnul ministru (ministrul Agriculturii, Petre Daea, n.r.) m-a informat recent despre intentia de a obtine asistenta 
de la Comisia Europeana pentru a-i ajuta financiar pe fermieri pentru a face fata acestei situatii foarte dificile daca 
trebuie sa stopeze productia din cauza implementarii programului. Exista solutii si in cadrul programului de 
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dezvoltare rurala si ceva sprijin pentru fermieri, dar cel mai important este sa punem capat raspandirii acestei 
boli", a spus Hogan intr-o conferinta de presa la Ministerul Agriculturii. 
Acesta a precizat ca cele 800 de focare de pesta detectate in Romania reprezinta un indicator al rezultatului de 
detectare a bolii. 
"Sigur este o cifra mare de focare de boala intr-o perioada scurta de timp, dar vom continua sa-l sustinem pe 
ministru si pe fermieri in ceea ce priveste masurile de supraveghere, serviciile veterinare, cercetarea si vom 
incerca sa oferim si un vaccin care sa functioneze in viitor. Avem 10 milioane de euro alocati in 2019 pentru 
cercetare la nivelul UE. Dar, pe termen scurt, trebuie sa ajutam la stoparea raspandirii bolii in Romania pentru ca 
are impact si asupra tarilor invecinate, asupra comertului in UE cu carnea de porc si sa-i sustinem pe fermieri sa 
faca fata masurilor de biosecuritate suplimentare care au fost introduse cu ajutorul CE si a Guvernului roman", a 
adaugat Hogan. 
El a sustinut ca este satisfacut de nivelul cooperarii intre Guvernul Romaniei si CE. 
"Astazi am vrut sa vedem cum ne putem ajuta unii pe altii mai mult cu supraveghere si detectare, vom continua sa 
venim cu sprijin de la CE astfel incat sa putem intensifica eforturile in zone afectate. Sunt incantat ca avem un 
raspuns foarte pozitiv in interesul stoparii acestei boli", a mai spus Hogan. 
Intrebat cum considera ca poate fi stopata raspandirea pestei porcine africane in conditiile in care s-au descoperit 
multe ferme clandestine de crestere a porcilor, seful de la Agricultura, Petre Daea, a precizat ca regulile trebuie 
respectate de toti iar acolo unde nu se respecta regula, trebuie sa intervina legea". 
"Din nefericire apar si aceste situatii tocmai de aceea activitatea trebuie intensificata si tinerea sub control tine si 
de acest lucru, cartografierea fiecarei ferme in parte si sa intelegem toti ca regulile trebuie respectate de catre 
toti, iar acolo unde nu se respecta regula, trebuie sa intervina legea. Respectarea legii sanitar-veterinare si a 
conditiilor de crestere a animalelor este foarte importanta. Il asigur pe domnul comisar ca vom merge pe acelasi 
drum al increderii in puterile noastre si in posibilitatile pe care le avem pentru a stopa acest fenomen extrem de 
grav care din nefericire s-a internationalizat. Azi suntem intr-un manunchi, un numar mai mare de tari, trebuie sa 
luptam in comun si sa gasim solutia, inclusiv din cercetare. Noi, in Romania, ne-am hotarat sa facem un centru de 
cercetare pentru pesta porcina africana. Am discutat cu colegii din jurul nostru, am discutat cu ministrul 
Agriculturii din Bulgaria, care este de acord sa realizam impreuna ceea ce ne trebuie in viitor, intrucat cercetarea 
trebuie sa ajunga la izvorul acestei boli si sa gaseasca solutii, in asa fel incat costurile sa fie reduse, iar reusita sa 
fie pe deplin", a declarat ministrul Agriculturii, Petrea Daea. 
Intrebat daca Guvernul va interzice cresterea porcilor in gospodarii pentru a evita raspandirea pestei porcine 
africane din Romania, ministrul Agriculturii a raspuns: "Sigur ca nu interzicem cresterea porcului, dar cresterea se 
va face in conditii sanitare pe care trebuie sa le respectam cu totii, in conditii de biosecuritate ridicata, ca sa ne 
protejam de aceasta molima si de altele". 
Potrivit Autoritatii Nationale Sanitare Veterinare si pentru Siguranta Alimentelor (ANSVSA), pesta porcina africana 
evolueaza in 207 localitati din 12 judete, cu un numar total de 898 de focare (dintre care 13 in exploatatii 
comerciale industriale, unul in abatorul apartinand unei ferme si unul intr-o exploatatie comerciala de tip A) si 57 
de cazuri la mistreti. 
In total, au fost sacrificati 232.722 de porci afectati de boala, de la data confirmarii prezentei virusului in tara 
noastra, pentru prima oara, in 31 iulie 2017, in judetul Satu-Mare. 
Comisarul european Phil Hogan, responsabil pentru agricultura si dezvoltare rurala, se afla joi si vineri in vizita la 
Bucuresti si Cluj Napoca.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Guvernul anunţă compensaţii lunare pentru angajaţii concediaţi din cauza pestei porcine 
Salariaţii afectaţi de concedierile colective cauzate de pesta porcină africană vor primi compensaţii lunare de 500 
de lei, a stabilit, joi, Guvernul, printr-o Ordonanţă de urgenţă. 
Guvernul a aprobat, joi, acordarea unei compensaţii tuturor salariaţilor din sectorul crescătorilor de suine afectaţi 
de concedierile colective pentru motive neimputabile. 
„Angajaţii care vor rămâne fără locuri de muncă vor beneficia, în completarea indemnizaţiei de şomaj, de 
compensaţii, neimpozabile, în valoare de 500 lei, care se acordă lunar, pentru o perioadă de maximum 6 luni, 
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începând cu data încetării contractului individual de muncă. Ordonanţa de urgenţă aprobată de Guvern stabileşte 
nişte condiţii minime pentru acordarea compensaţiei, printre care şi vechimea de 6 luni la acelaşi angajator. Acest 
principiu este respectat în toate situaţiile în care sunt reglementate măsuri de protecţie socială şi are ca scop 
evitarea eventualelor solicitări abuzive de plată a acestor drepturi”, se arată într-un comunicat transmis, joi, de 
Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale (MMJS). 
Potrivit reprezentanţilor MMJS, în prezent sunt câteva sute de angajaţi care vor fi concediaţi, însă, numărul 
acestora poate creşte în funcţie de evoluţia pestei porcine. 
Documentul aprobat de Guvern stabileşte că plata compensaţiei va fi asigurată din bugetul asigurărilor pentru 
şomaj, iar Agenţia Naţională pentru Ocuparea Forţei de Muncă va gestiona şi soluţiona cererile de acordare a 
compensaţiei. 
„Decizia de stabilire a unei măsuri de protecţie socială specifice pentru persoanele concediate din cadrul 
societăţilor din sectorul crescătorilor de suine a fost luată în contextul în care la nivelul acestor societăţi nu există 
încheiate contracte colective de muncă aplicabile la nivelul unităţilor, în conformitate cu prevederile art.67 din 
Legea nr.53/2003 Codul Muncii”, se mai arată în comunicatul MMJS. 
Potrivit datelor prezentate de Autoritatea Naţională Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor 
(ANSVSA), în prezent, România se confruntă cu evoluţia progresivă a virusului pestei porcine africane, boală care a 
afectat mai multe judeţe. Până în prezent au fost confirmate şi notificate către Comisia Europeană peste 800 de 
focare de pestă în exploataţiile nonprofesionale din judeţele Tulcea, Brăila, Ialomiţa, Bihor, Constanţa, Sălaj, 
Galaţi, Călăraşi, Ilfov, Buzău şi Satu Mare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Manda: În bugetul SRI, o pondere mare o au cheltuielile cu salariile, pensiile; e obligaţia Guvernului să asigure 
aceşti bani 
Preşedintele Comisiei pentru controlul activităţii SRI, Claudiu Manda, a declarat joi că bugetul SRI a fost tăiat la 
rectificare, menţionând că e obligaţia Guvernului să asigure banii pentru salarii şi pensii. 
"Şi comisia a înţeles pe deoparte cum s-a făcut această rectificare bugetară, în sensul că s-a făcut o analiză a 
cheltuielilor pe primele şase luni de zile şi o previziune a cheltuielilor pe următoarele şase luni de zile. Sigur că 
avem de-a face cu o tăiere. În măsura în care SRI consumă banii alocaţi, există posibilitatea sau speranţa de 
suplimentare în zona de investiţii. La fel, rămâne să vedem dacă bugetul. în acest moment, asigură resursele 
necesare pentru cheltuielile de salarii şi pensii, iar dacă nu le asigură, sigur că e obligaţia Guvernului să asigure 
aceşti bani. Am vorbit mai mult legat de acest subiect (...) nu putem să detaliem foarte mult, însă în bugetul SRI, o 
pondere foarte mare o au cheltuielile legale de salarii, de pensii, legate de sistemul medical, legate de o serie de 
acţiuni şi misiuni pe care le are SRI", a afirmat Claudiu Manda după audierea directorului SRI, Eduard Hellvig. 
El a explicat că bugetul SRI nu poate fi comparat cu cel al serviciilor similare din alte state pentru că obiectivele SRI 
sunt mai numeroase. 
"A fost la un moment dat făcută o comparaţie a bugetului din România al SRI cu alte servicii interne din alte state, 
însă nu avem cum să facem o comparaţie doar financiară atâta timp cât misiunea, obiectivele, competenţele şi 
activităţile sunt diferite. Spre exemplu, în Germania sunt patru-cinci astfel de obiective ale serviciului intern, în 
România sunt mult mai multe şi sigur că presupune eforturi umane, financiare, de logistică. În contextul în care 
vom defini noua lege vom avea mult mai clar definite obiectivele", a adăugat Manda. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Bugetul Administraţiei Fondului pentru mediu a fost suplimentat cu peste 700 de milioane de lei. O sumă 
importantă merge la programul Rabla 
Executivul a adoptat, joi, suplimentarea bugetului pentru anul în curs al Administraţiei Fondului pentru Mediu cu 
714,7 milioane de lei, bani care vor fi folosiţi pentru o serie de programe şi proiecte, cum ar fi programul "Rabla", 
a anunţat purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu. 
"În şedinţa de Guvern de astăzi a fost aprobată hotărârea pentru aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe 
anul 2018 al Fondului de mediu şi al Administraţiei fondului pentru Mediu rectificat. Aşadar, bugetul de venituri şi 
cheltuieli pentru 2018 al Administraţiei Fondului pentru mediu a fost rectificat şi suma acordată în plus ca urmare 
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a rectificării este de 714,7 milioane lei. Se asigură, astfel, alocarea de sume suplimentare unor programe finanţate 
din Fondul de Mediu care s-au dovedit de succes. Mă refer aici la programul «Rabla» care va fi suplimentat cu 
suma de 198 de milioane de lei, atât pentru persoane fizice, cât şi pentru persoane juridice. Suma reprezintă 
echivalentul a 30.000 de prime de casare, ceea ce înseamnă că în acest an, în anul 2018, vom asigura aproximativ 
50.000 de prime de casare, cu aproximativ 78% mai multe faţă de anul trecut şi aproape dublu faţă de anul 2016", 
a afirmat Nelu Barbu, joi la Palatul Victoria, după şedinţa de Guvern. 
Acesta a adăugat că banii alocaţi suplimentari vor servi la finanţarea unor proiecte şi programe de mediu, cum ar 
fi cel care vizează reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră, "Rabla" sau dezvoltarea infrastructurii pentru 
vehicule nepoluante. 
"Anume, programul «Rabla pentru electrocasnice» adresat persoanelor fizice pentru care au fost alocate credite 
de angajament în valoare totală de 20 de milioane de lei. Programul privind reducerea emisiilor de gaze cu efect 
de seră în transporturi, care va încuraja dezvoltarea infrastructurii pentru vehicule nepoluante prin amenajarea a 
aproximativ 1.200 de puncte de reîncărcare a vehiculelor electrice. Pentru acest program bugetul alocat este de 
92 de milioane de lei. Programul privind îmbunătăţirea calităţii aerului şi reducerea emisiilor de gaze cu efect de 
seră care vizează utilizarea de vehicule mai puţin poluante în transportul public local de persoane pentru care s-au 
alocat 460 de milioane de lei", a completat Barbu. 
De asemenea, purtătorul de cuvânt a mai spus că în suma alocată de Guvern la rectificarea bugetară sunt incluse 
şi finanţările pentru două proiecte de mediu în cadrul programului Centenar. Barbu a anunţat că banii vor folosi şi 
la restituirea taxei auto. 
"Anume, 6 milioane de lei pentru programul privind finanţarea Centrului de Excelenţă NATO pentru protecţia 
mediului prin construirea unei clădiri verzi în sectorul rezidenţial şi 230 de milioane de lei pentru programul 
Centenarul luminii, privind instalarea de sisteme solare fotovoltaice pentru gospodăriile izolate neracordate la 
reţeaua de distribuţie a energiei electrice. Suma necesară a fost suplimentată cu 0,5 miliarde de lei din excedentul 
anilor precedenţi. În prezent este asigurată suma de 1,34 miliarde de lei", a explicat Nelu Barbu. 
Ministrul Mediului, Graţiela Gavrilescu, a anunţat săptămâna trecută că programul "Rabla" a fost suplimentat cu 
200 de milioane de lei. Banii permit achiziţionarea a 30.000 de maşini noi, după ce prin prima parte a programului 
au fost achiziţionate 21.000 de maşini noi. 
Cei 700 de lei, prima de casare, pot fi suplimentaţi cu 1.000 de lei pentru maşini cu emisii reduse sau cu 1.700 de 
lei pentru cele hibrid, a menţionat Gavrilescu, la Antena 3. Pentru cumpărarea unei maşini electrice sprijinul 
guvernamental ajunge la 10.000 de euro, în circulaţie fiind deja 500 de maşini electrice 100%. Ministrul a mai spus 
că vor fi suplimentate şi numărul de staţii de încărcare a maşinilor electrice, cu fonduri europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gabriela Firea: RATB s-a transformat oficial în Societatea de Transport Bucureşti SA. Ce schimbări presupune 
reforma pentru angajaţi, dar şi pentru călători 
Primarul general, Gabriela Firea, a anunţat, joi, că Regia de Transport Bucureşti a devenit, oficial, Societatea de 
Transport Bucureşti SA, şi că în urma acestei schimbări, nu se vor face disponibilizări. 
„Astăzi s-a realizat un pas esenţial pentru modernizarea transportului public: Regia Autonomă de Transport 
Bucureşti SA a devenit Societatea de Transport Bucureşti - STB SA. Această modificare este obligatorie pentru 
acesarea de fonduri europene nerambursabile de către autoritatea publică locală (…) Totodată, existenţa unui 
contract de servicii publice este obligatorie pentru accesarea de fonduri europene nerambursabile de către 
autoritatea publică locală”, a declarat primarul general, Gabriela Firea. 
Potrivit edilului, prin această reformă nu vor fi făcute disponibilizări de personal, „toţi salariaţii urmând să fie 
preluaţi în structura noii societăţi comerciale”. 
Firea mai adaugă faptul că luna viitoare vor sosi primele autobuze noi, Euro VI, din cele 400 recent achiziţionate 
de Primăria Capitalei: 
„Aceste mijloace de transport sunt dotate la cele mai înalte standarde, au tot confortul, aer condiţionat, sistem de 
taxare inteligent, sistem GPS care permite localizarea în trafic şi furnizarea către călători a informaţiilor legate de 
timpii de aşteptare în staţie şi de parcurgere a traseului, sunt accesibilizate pentru toate categoriile de pasageri, 
beneficiază de supraveghere video atât în interior cât şi în exterior. De asemenea, în paralel, se desfăşoară acţiuni 
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de modernizare a mijloacelor de transport în comun existente, precum şi acţiuni de reabilitare a infrastructurii de 
transport”, mai declară Gabriela Firea. 
În ultima şedinţă de Consiliu General a fost aprobat proiectul de Hotărâre privind avizarea documentaţiei de 
atribuire a contractului de delegare a gestiunii Serviciului Public de Transport, în arealul deservit de Asociaţia de 
Dezvoltare Intercomunitară pentru Transport Public Bucureşti- Ilfov, contract ce se va încheia cu Societatea de 
Transport Bucureşti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Metrou către Otopeni. Bani europeni pentru magistrala 6 
Comisia Europeană a anunţat miercuri Ministerul Transporturilor că va finanţa proiectul legăturii de metrou cu 
Aeroportul Otopeni (Magistrala 6, 1 Mai – Otopeni), în valoare de 1,39 miliarde de euro. 
Cofinanţarea va fi asigurată din împrumut de la Banca Japoneză pentru Cooperare Internaţională, dar şi din 
fonduri de la bugetul statului. „În acest moment au loc negocieri privind valoarea maximă a fondurilor 
nerambursabile care pot fi alocate prin Programul Operaţional Infrastructură Mare, iar valoarea finală depinde şi 
de discuţiile dintre autorităţile române, Comisia Europeană şi Agenţia Internaţională de Cooperare a Japoniei”, 
anunţă Ministerul Transporturilor. 
Oficialii precizează că scopul proiectului este acela de a face legătura dintre Aeroportul Otopeni şi Gara de 
Nord. „Obiectul cererii de finanţare este reprezentat de asigurarea unei conexiuni directe între Bucureşti şi 
Otopeni, respectiv între Gara de Nord Bucureşti şi Aeroportul Internaţional Henri Coandă, prin construirea unei noi 
linii de metrou cu o lungime de 14,2 km şi 12 staţii de metrou”, menţionează sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Veniturile din drepturile de autor vor fi luate în calcul pentru indemnizaţia de creştere a copilului 
Guvernul a stabilit, joi, ca veniturile din drepturi de autor să fie incluse în categoria celor care se iau în considerare 
la stabilirea indemnizaţiei pentru creşterea copiilor. Măsura a fost stabilită printr-o Ordonanţă de urgenţă. 
„Veniturile din drepturi de proprietate intelectuală (drepturi de autor – n.r.) au fost incluse de Guvern în categoria 
sumelor care se iau în considerare la stabilirea indemnizaţiei pentru creşterea copiilor (ICC). În acest sens, 
Guvernul a aprobat o Ordonanţă de Urgenţă pentru modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr.111/2010 privind concediul şi indemnizaţia lunară pentru creşterea copiilor”, se arată într-un 
comunicat transmis, joi, de Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale (MMJS). 
Sursa citată mai arată faptul că măsura era necesară pentru corelarea prevederilor actuale in Codul Fiscal cu cele 
din OUG 111/2010, astfel încât cuantumul indemnizaţiei pentru creşterea copilului şi dreptul la concediu al 
persoanelor care obţin venituri din drepturi de proprietate intelectuală să nu fie afectate. 
„Sumele obţinute din drepturi de proprietate intelectuală au fost scoase din categoria veniturilor din activităţi 
independente odată cu apariţia OUG nr.18/23 martie 2018 privind adoptarea unor măsuri fiscal-bugetare şi 
pentru modificarea şi completarea unor acte normative care aduce modificări unor prevederi din Codul Fiscal, 
astfel că doar veniturile obţinute până la 22 martie 2018, inclusiv, mai puteau fi luate în calcul la stabilirea 
cuantumului ICC pentru persoanele care obţineau astfel de câştiguri”, se arată în comunicatul MMJS. 
Reprezentanţii Ministerului Muncii mai transmit că persoanele aflate în această situaţie pot depune, în termen de 
60 de zile de la intrarea în vigoare a noului act normativ, documentele doveditoare privind obţinerea veniturilor 
din drepturi de proprietate intelectuală direct la agenţiile pentru plăţi şi inspecţie socială judeţene, respectiv a 
municipiului Bucureşti, care vor stabili noul cuantum în 60 de zile de la primirea documentelor. 
„În cazul în care actele doveditoare sunt deja depuse, agenţiile pentru plăţi şi inspecţie socială vor stabili noul 
cuantum în 60 zile de la intrarea în vigoare a ordonanţei de urgenţă aprobate astăzi. Diferenţele de sume între 
cuantumul ICC rezultat în urma recalculării şi cel plătit până la data intrării în vigoare a ordonanţei de urgenţă vor 
fi plătite celor îndreptăţiţi până la data de 31 decembrie 2018. 
Noul act normativ mai stabileşte că, în termen de 30 de zile de la intrarea în vigoare, Ministerul Muncii şi Justiţiei 
Sociale va elabora o hotărâre pentru modificarea şi completarea Normelor metodologice de aplicare a 
prevederilor Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 111/2010”, se mai arată în comunicatul Ministerului Muncii. 
(Sursa: Mediafax) 
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 MAE, despre cazul jurnalistului Attila Biro: A fost reţinut în Bulgaria pentru verificări; ulterior a fost eliberat 
Ambasada României la Sofia are în atenţie cazul cetăţeanului român reţinut în cursul nopţii de joi spre vineri pe 
teritoriul Republicii Bulgaria şi a efectuat, în regim de urgenţă, demersuri pe lângă autorităţile locale pentru 
informaţii suplimentare, informează Ministerul Afacerilor Externe (MAE). 
De asemenea, o echipă consulară mobilă din cadrul ambasadei s-a deplasat în localitatea în care se află cetăţeanul 
român pentru a acorda asistenţă. În urma demersurilor întreprinse de echipa consulară mobilă, autorităţile 
bulgare au informat că cetăţeanul român a fost reţinut pentru verificări, întrucât acesta era într-o zonă aflată în 
atenţia autorităţilor din această ţară. După efectuarea verificărilor, cetăţeanul român a fost eliberat, precizează 
MAE. 
Reprezentanţii misiunii diplomatice i-au oferit acestuia asistenţă consulară în relaţia cu autorităţile locale, inclusiv 
prin asigurarea traducerii, mai arată Ministerul român de Externe. 
Potrivit sursei citate, Ambasada României la Sofia continuă monitorizarea situaţiei, fiind în contact cu autorităţile 
bulgare. 
Rise Project România a publicat, în noaptea de joi spre vineri, pe pagina oficială de Facebook, informaţia că 
jurnalistul Attila Biro şi un coleg bulgar au fost reţinuţi de poliţie. Cei doi se aflau lângă localitatea Pernik, "unde 
subiecţii unei investigaţii încercau să ardă documente legate de o fraudă cu fonduri europene", mai precizează 
Rise Project România. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Informații BOMBĂ dinspre Bruxelles: Guvernul Dăncilă primește ordine în plic de la Comisia Europeană 
Europarlamentarul Siegfried Mureşan a afirmat că guvernul Dăncilă nu a reuşit încă să înainteze o agendă 
concretă privind Preşedinţia României la Consiliul UE şi susţine că de acest lucru se ocupă Comisia Europeană. El a 
spus că preşedintele Comisiei Europene Jean-Claude Juncker a promovat importanţa Summitului de la Sibiu mai 
mult decât a făcut-o Guvernul României. 
"În primul semestru al anului viitor, în care va avea loc şi Summitul de la Sibiu, Preşedinţia Consiliului Uniunii 
Europene va fi deţinută de România, iar, în mod normal, agenda de priorităţi pentru un semestru european este 
înaintată de Guvernul statului membru care deţine preşedinţia. Dar, din păcate, cu mai puţin de 4 luni înainte de a 
prelua preşedinţia, Guvernul Dăncilă a prezentat până acum, în loc de priorităţi concrete, doar o listă lungă în care 
au fost menţionate aproape toate subiectele de pe agenda europeană din ultimii ani. Deşi preluăm pentru prima 
dată preşedinţia UE şi deşi vom găzdui un summit al Uniunii Europene într-un moment extrem de important 
pentru viitorul Uniunii, Guvernul Dăncilă nu a reuşit să înainteze o agendă concretă", afirmă Siegfrid Mureşan într-
un comunicat remis, miercuri, AGERPRES.  
Deputatul european punctează că discursul de miercuri al preşedintelui Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, 
privind Starea Uniunii Europene, arată că toată agenda Comisiei pentru următorul an este legată de Summitul 
Uniunii Europene (UE) de la Sibiu din 9 mai 2019.  
"Această reuniune a şefilor de stat şi de guvern din UE va fi punctul final al mandatului actualei Comisii şi este 
menit a da cetăţenilor europeni o perspectivă privind viitorul UE. Preşedintele Juncker a prezentat astăzi 
obiectivele concrete pentru agenda europeană din primul semestru al anului 2019 şi până la Summitul de la Sibiu: 
ratificarea Acordului de parteneriat cu Japonia şi negocierea unui acord de principiu privind adoptarea Bugetului 
multianual al UE post-2020", afirmă Mureşan.  
Mureşan adaugă că Jean-Claude Juncker a spus foarte clar că întărirea monedei euro este o prioritate majoră a 
Uniunii Europene pentru următorul an.  
"Direcţia Europei este clară - spre euro, doar Guvernul Dăncilă merge în sens opus. Actualul guvern nu doar că nu 
a realizat niciun progres în ultimii doi ani privind aderarea ţării noastre la zona euro, din contră, asistăm la un 
mare regres în obţinerea acestui obiectiv. Dacă acum 2 ani îndeplineam 3 din 5 criterii principale de aderare la 
moneda unică, acum mai îndeplinim doar un criteriu, iar prognozele economice arată că, până la finalul anului, 
vom pierde şi acest ultim criteriu. Cu prim-ministrul Dăncilă, ministrul Teodorovici şi consilierul Vâlcov ne 
îndepărtăm în fiecare zi de zona euro", spune Mureşan.  
De asemenea, eurodeputatul susţine că "absenţa Guvernului Dăncilă în dezbaterile privind viitorul UE, cu doar 
câteva săptămâni înainte de a prelua conducerea Uniunii, s-a văzut în discursul de astăzi al preşedintelui 
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Comisiei".  
"Jean-Claude Juncker a adus propriile priorităţi pe agenda europeană şi a promovat importanţa Summitului de la 
Sibiu mai mult decât a făcut-o Guvernul României în cele 12 luni de când tot preşedintele Juncker a propus acest 
summit, în discursul privind starea Uniunii de anul trecut", spune Mureşan.  
El afirmă că doreşte o Preşedinţie română a Consiliului care să obţină un acord privind viitorul buget al Uniunii 
Europene înainte de alegerile europene, "o preşedinţie care să întărească zona euro şi să pregătească România 
pentru aderarea la moneda unică, care să aducă mai multă siguranţă cetăţenilor europeni şi să combată 
terorismul".  
"Vreau o preşedinţie care să pregătească bine Summitul de la Sibiu din 9 mai 2019. România merită un guvern 
capabil să ne reprezinte cu cinste în Europa în următorul an. Sunt de apreciat eforturile pe care Comisia 
Europeană şi preşedintele Jean-Claude Juncker le fac de un an încoace pentru a pune Sibiul şi România pe harta 
Uniunii Europene, dar o mare parte din această oportunitate nu va putea fi fructificată cu actualul Guvern, care 
este total nepregătit ", conchide Siegfried Mureşan. 
(Sursa: Agerpres) 
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